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‘Wilders-moeheid 
 

De afgelopen maanden hebben in het teken gestaan 
van de besprekingen tussen verschillende partijen 
naar aanleiding van de Tweede Kamerverkiezingen. 
Het is uitgelopen op een coalitie van VVD en CDA, 
gedoogd door de PVV. Wát een aandacht voor de 
PVV en Wilders in diezelfde periode. Het ging maar 
door en hield/houdt niet op. Persoonlijk voeg ik daar 
aan toe: tot vervelens toe. Ik merk in mijzelf op dat 
berichten over Wilders mij steeds minder uitdagen 
te lezen. Ik lijd een beetje aan ‘Wilders-moeheid’. 
Zo langzamerhand weet ik wel wat het verfoeilijke 
aan de PVV is, dat Wilders  soms de meest vreemde 
dingen uitspreekt, dat de PVV geen democratische 
partij is, dat ……. 
Oh, laat er geen enkele onduidelijkheid over 
bestaan: ik ben allerminst een PVV-stemmer, dat zal 
u duidelijk zijn. Maar de overkill aan informatie over 
de PVV ben ik dus eigenlijk een beetje zat. 
De discussie binnen het CDA heeft uiteraard ook 
voor heel wat discussie gezorgd. Een paar duizend 
afgevaardigden kwamen in Arnhem samen om te 
discussiëren over de vraag of de PVV-gedoogsteun 
door de christendemocratische beugel kan of niet. 
De uitkomst is u bekend. Twee-derde deel was voor 
en een derde-deel tegen. Met de gevolgen van dien. 
Maar mij bekroop in die dagen toch het gevoel: er 
wordt wel met elkaar gepraat binnen die partij! Oké, 
de aanleiding is niet zo’n verheffende. En je zou 
soms willen dat er wat meer diepgang in de 
discussie had plaatsgevonden.  
Maar toch: er was op dat moment een behoorlijke 
betrokkenheid op het gebeuren binnen het CDA. En 
dat is toch wat je wenst als partij. Betrokken leden, 
die willen meedenken over de gang van zaken in de 
politiek. Die nadenken over de vraag: waar staan we 
eigenlijk voor. Ik kan mij zo voorstellen dat het 
bestuur van het CDA die betrokkenheid ook wenst 
als er niet iets bijzonders aan de hand is.  
Een grote betrokkenheid wensen we als bestuur van 
de plaatselijke ChristenUnie uiteraard ook. We zijn 
blij dat ons ledenaantal de afgelopen tijd met zo’n 
25 % is gestegen. Een hele goede zaak! Dat we 
gegroeid zijn naar zo’n 250 leden is ook een zaak 
om dankbaar voor te zijn. En we meenden te mogen 
constateren dat de opkomst op de 
ledenvergaderingen ook wat toenam. Eveneens een 
zaak om dankbaar voor te zijn. We hopen dat zich 
dat doorzet. Maar toch vraag ik mijzelf wel eens af: 
hoe komt het toch dat de opkomst van de leden op 
de vergadering over de kwestie van de 
homosexualiteit destijds zo behoorlijk was en dat je 
daar leden tegenkwam die je later nooit meer op 
een vergadering bent tegengekomen? Met andere 
woorden: moet er iets bijzonders/principieels  aan 
de hand zijn om sommige leden te kunnen 
mobiliseren? Of moeten we als bestuur maar 
denken: geen bericht, goed bericht? Of zoals iemand 
eens tegen mij zei: ‘als er wat is dan komen ze wel.’  
 
 

 
 

 
Met andere woorden: als men niet op komt dagen 
kan het bestuur óók concluderen dat men wel 
tevreden is over de gang van zaken. Is dat zo? 
Wat is wijsheid? In ieder geval hoop ik niet dat we 
denken dat principiële vragen niet binnen de politiek 
worden gesteld. En dat het misschien niet eens zo 
veel uitmaakt op welke partij wij stemmen. Want 
dan raken we de koers behoorlijk kwijt. Ik hoop dat 
wij allemaal beseffen dat een politieke partij niet 
zonder betrokken leden kan, die mee willen denken 
over principiële, maar ook over minder principiële 
zaken.  
Namens het bestuur, 
 

Jaap Siertsema 

Voorzitter 
 

 

Nieuws van het bestuur 
 

In deze Nieuwsbrief willen we u even bijpraten mede 
naar aanleiding van onze ledenvergadering op 23 
september jl.. Op deze avond hebben we met elkaar 
van gedachten gewisseld over de toekomst van de 
gemeente Ommen en dan vooral wat de komende 
bezuinigingen betreft. 
Want dat er bezuinigd moet worden staat als een 
paal boven water. Maar hoe? 
De nieuwe wethouder van onze gemeente, de heer 
K. Scheele, was ook aanwezig. Hij hield ons twee 
punten voor: 1. Ommen heeft serieuze problemen 
en dat gaat verder dan alleen geld en 2. Het zal ook 
de burger persoonlijk raken. 
We moeten meer terug naar de verantwoordelijk-
heden van de burger zelf, meer ‘naoberschap’. Maar 
ook de gemeente zelf moet wat doen en daar zijn ze 
al mee bezig, bijvoorbeeld het schrappen in 
bepaalde overlegstructuren en het efficiënter werken 
binnen het ambtenarenapparaat. En verder zou je 
sommige dingen samen kunnen doen met andere 
gemeenten. 
Het is een heel bewustwordingsproces en de 
gemeente wil daar graag alle burgers bij betrekken. 
Ze heeft daarom een tweetal avonden georganiseerd 
waarop de burgers hun inbreng konden geven over 
de mate van bezuinigen en waar die bezuinigingen 
moeten plaatsvinden. 
Ook de afgelopen ledenvergadering was ervoor om 
deze zaken te delen met de leden. 
 
Op 2 maart 2011 zijn er Provinciale 
Statenverkiezingen. Daarvoor is er begin december 
een provinciale unievergadering waarop het 
verkiezingsprogram en de kandidatenlijst 
vastgesteld zullen worden. In de volgende 
nieuwsbrief kunnen we u daarover meer vertellen. 
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Verder wil het bestuur nog graag onder uw aandacht 
brengen dat we nog steeds enkele personen zoeken 
die mee zouden willen draaien in de steunfractie. 
Hebt u er geen goed beeld van, vraag het gerust 
aan ons als bestuur of aan de (steun)fractieleden. 
We zouden graag de gelederen willen versterken. 
We wachten uw reactie met spanning af. 
Namens het bestuur, 
 

Dick van der Horst 

Secretaris 
 
 

Nieuws uit de Provinciale Staten 
 

Een nieuwe rubriek 

De komende tijd zult u in de Nieuwsbrief een stukje 
vinden van de ChristenUnie Statenfractie. Met het 
oog op de Statenverkiezingen van 2 maart is het 
een goede manier om het werk van Provinciale 
Staten onder de aandacht te brengen. 
De provincie is niet zo bekend als bestuurslaag, 
maar speelt wel degelijk een belangrijke rol 
in de politieke besluitvorming. Ook voor inwoners 
van de gemeente Ommen. Om een paar projecten in 
de omgeving van Ommen te noemen: de 
besluitvorming over de N340 van Ommen naar 
Zwolle, het project Ruimte voor de Vecht, de 
aanbesteding van de spoorlijn Zwolle-Emmen.  
Provinciale Staten hebben hierover de nodige 
besluiten genomen. Dit zijn grote projecten die 
regelmatig op de agenda van Provinciale Staten 
staan. Voordat  Provinciale Staten tot een 
eindoordeel komen is er al heel wat overleg aan 
vooraf gegaan. De ChristenUnie Statenfractie doet 
daar volop aan mee: we laten ons via werkbezoeken 
en betrokken organisaties goed informeren. Waar 
nodig stemmen we af met de plaatselijke 
ChristenUnie fractie.  
 
Gemeenten moeten de komende jaren bezuinigen 
en ook de provincie gaat vanaf 2012 de gevolgen 
van het nieuwe kabinetsbeleid voelen. Om toch in 
een tijd van crisis de vaart erin te houden heeft de 
provincie Overijssel dit jaar een uniek programma 
opgezet: Investeren met Gemeenten. Dit wordt 
gefinancierd uit de opbrengst van de verkoop van de 
aandelen Essent. 
Ommen en Overijssel betalen ieder de helft. Voor 
Ommen betreft het de projecten Vecht voor het 
Centrum en de Herstructurering van het 
bedrijventerrein De Strangen. Als aan alle 
voorwaarden wordt voldaan ontvangt de gemeente 
Ommen hiervoor ruim 850.000 euro. De projecten 
moeten in 2011 uitgevoerd worden. 
De ChristenUnie Statenfractie staat van harte achter 
deze financiële impuls. Dat we indirect hiermee ook 
de werkgelegenheid stimuleren is mooi 
meegenomen.  
 
Marjan van der Bent 

Statenlid ChristenUnie Overijssel 
 

Nieuws van de fractie (1) 
 

Begroting 2011 goedgekeurd 

In de raadsvergadering van 21 oktober jl. is de 
begroting voor 2011 vastgesteld. Het college van B 
en W biedt elk jaar een begroting aan die sluitend 
zijn moet zijn, omdat de provincie een ingediende 
begroting goed moet keuren. Ondanks de financiële 
crisis was het opstellen van deze begroting redelijk 
eenvoudig; beleid 2010 is beleid 2011. Deze 
begroting laat zelfs nog een incidenteel overschot 
zien van € 253.000,=. Maar schijn bedriegt, want 
deze begroting is zeer ‘beleidsarm’ opgesteld en een 
iedere partij weet dat deze begroting slechts een 
voorlopig karakter heeft. De gemeenteraad zal op 
16 december 2010 aanstaande opnieuw deze 
begroting behandelen als alle uitkomsten van 
onderzoek en het uitvoeringsprogramma zijn 
bekeken. 
 
College Uitvoeringsprogramma 

Na de verkiezing in april van dit jaar is er in Ommen 
een coalitie ontstaan tussen CDA, VVD, D66 Ommen 
en ChristenUnie. Zij hebben samen een 
coalitieprogramma geschreven met de titel: ‘In het 
belang van Ommen’. Zij hebben het college in juni 
van dit jaar de opdracht gegeven om dit 
coalitieprogramma te vertalen naar een College 
Uitvoeringsprogramma. Het college dient zich dus te 
houden aan de kaders die in het coalitieprogramma 
zijn aangegeven. Daarnaast spelen nog diverse 
andere zaken een rol die het college mee moet 
nemen in haar College Uitvoeringsprogramma: 

• Het regeerakkoord van het kabinet Rutte. Die is 
onlangs bekend geworden en zoals verwacht 
worden er flinke bezuinigingen voorgesteld. Naar 
de gemeenten toe was er sprake van € 1,7 mld, 
maar het lijkt nu om € 1,2 mld te gaan. Dat is 
voor Ommen nog altijd € 1,2 mln structureel per 
jaar. 

• De uitgaven van de WMO (Wet Maatschappelijk 
Ondersteuning), de WBB (Wet Werk en Bijstand) 
en de schuldhulpverlening worden dit jaar zeer 
fors overschreden. Dit heeft deels te maken met 
het overhevelen van taken van de centrale 
overheid naar de lokale overheid, zonder dat er 
extra middelen beschikbaar werden gesteld. 
Echter, ook de uitgaven zijn sterk gestegen. Deze 
uitgaven moeten omgebogen worden. 

• Als de centrale overheid kleiner wordt, minder 
uitvoeringsgericht, krijgen de gemeenten er 
taken bij omdat gemeenten dichter bij de burgers 
staan. Helaas gaan dergelijke zaken vaak 
gepaard met een korting op het budget die de 
centrale overheid voor die taken nodig had. Het 
gaat hier vooral om specifieke uitkeringen bv 
inzake het participatiebeleid, jeugdzorg of 
verlaging van uitkeringen aan gedeeltelijk 
arbeidsongeschikten. Het is duidelijk dat deze 
uitbreiding van groepen nu een beroep gaan 
doen op de gemeente Ommen. 
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• Hoe gaan we verder met de grote projecten zoals 
De Drieslag, de Westflank, Drie onder één kap en 
het Verkeersstructuurplan. De coalitie eist dat 
grote projecten gewoon uitgevoerd dienen te 
worden. 

• Het Ommer Motief. Een visie en missie over waar 
we met Ommen naar toe willen in het jaar 2020. 

• Het Dienstverleningsprogramma. Dit project is al 
opgestart met als doel een betere dienstverlening 
aan burgers en bedrijven. De één-loket-
gedachte, waarbij burgers en bedrijven aan één 
loket al hun zaken snel kunnen regelen. 

• Het project organisatieontwikkeling. Door alle 
extra taken, maar ook de extra bezuinigingen, 
het kantelen van de dienstverlening en het 
mogelijk meer samenwerken met andere partijen 
of gemeenten zal gevolgen hebben voor het 
ambtenarenapparaat in Ommen. 

 
Op weg naar 16 december 2010 

Op dit moment worden de raadsleden 
gebombardeerd met documenten die hen klaar 
moeten stomen om straks op 16 december het 
College Uitvoeringsprogramma goed te kunnen 
begrijpen en daar ook over te kunnen oordelen. Het 
is tenslotte de raad, die namens de burgers, 
uiteindelijk goedkeuring moet geven. Overigens 
worden de burgers ook actief betrokken in dit proces 
middels burgerinloopavonden. Op dit moment zijn er 
al rapporten verschenen over hoe de 
overschrijdingen in de WMO, WBB en 
schuldhulpverlening zijn ontstaan en hoe deze 
opgelost zouden kunnen worden. Er is onderzoek 
gedaan naar alle reserves die Ommen heeft, welke 
risico’s daar aan kleven en wat het 
weerstandsvermogen van Ommen is. Er is ook een 
quick scan gedaan welke grondstofexploitaties er in 
de gemeente Ommen actief zijn en welke kansen en 
risico’s daaraan kleven. Ook in inzake De Drieslag 
worden nog voorstellen verwacht en daar zal het 
zeker niet bij blijven. Het zijn zeer drukke tijden op 
dit moment. 
Namens de fractie, 
 
Gerard Marsman 

Steunfractielid 
 
 

Nieuws van de fractie (2) 
 

Werkbezoeken 

De fractie van de ChristenUnie krijgt zeer vaak 
uitnodigingen van mensen van allerlei instanties die 
graag iets meer over hun werk willen vertellen. Wij 
vinden het belangrijk om daar zoveel mogelijk naar 
toe te gaan, omdat het onze kennis over bepaalde 
zaken verbreedt en/of verdiept. Meestal proberen 
we dit soort uitnodigingen te verdelen over de 
fractie- en steunfractieleden, ook kijkend naar de 
specialisatie van de leden binnen de fractie. Zeer 
regelmatig moeten we ons wel verdelen, zoveel 
aanvragen krijgen wij als fractie. Bezoeken worden 
altijd teruggekoppeld tijdens een fractieoverleg. 

Werkbezoek ROVA 

Op 4 november zijn een aantal fractieleden op 
bezoek geweest bij ROVA in Zwolle. Doel van het 
bezoek was om de nieuwe vergistingsinstallatie te 
bekijken, maar ook om een beeld te krijgen wat 
ROVA precies doet. Het onderwerp was ‘bouwen aan 
een duurzame en afvalloze samenleving’. 
ROVA staat voor Regionaal Orgaan Voor 
Afvalverwerking, maar deze afkorting wordt 
nauwelijks gebruikt. De merknaam is nu gewoon 
ROVA. ROVA is een overheids-NV van gemeenten. 
Precies 20 gemeenten zijn eigenaar van ROVA, 
waarvan ook Ommen aandeelhouder is. ROVA heeft 
een afvalzorgplicht. Zij moeten al het afval van de 
20 aangesloten gemeenten inzamelen en in goede 
banen leiden (scheiden, herbewerken, verbranden, 
vergisten etc). Daarbij dienen zij de tarieven 
beheersbaar te houden, moeten milieudoelstellingen 
geoptimaliseerd worden, inclusief voorlichting aan 
burgers en scholen en eventuele winsten worden als 
dividend teruggestort naar de gemeenten. In 
Ommen leidt dat er ook toe dat € 20,= per adres 
aan de burger teruggegeven kan worden. 
 
Enkele getallen 

De gemiddelde Nederlander produceert 242 kg afval 
per jaar. De Ommer bevolking zit op 228 kg afval 
per persoon per jaar. Hiervan is 24% kunststof, 
22% GFT (groente- fruit- en tuinaval), 8% papier, 
5% luiers, 3% glas, 3% textiel, 3% drankenkarton 
en 3% metaal en overig afval (28%).  GFT, papier, 
glas, kunststof en textiel afval wordt door Rova 
herbruikbaar gemaakt. Voor het afval uit Ommen 
bedraagt het hergebruikpercentage bijna 72%. 
Inwoners van de gemeente Ommen scheiden 
procentueel meer afval dan gemiddeld in de rest van 
Nederland en zelfs Europa. Met name op het gebied 
van oud papier en hout zit de gemeente Ommen 
tientallen percentages hoger. Dit is het gevolg van 
recent gestarte projecten, zoals het scheiden van 
plastic afval en het inzamelen van oud papier. 
 
Vergisting van GFT  

Dit jaar is er door ROVA een vergistingsinstallatie in 
gebruik genomen met als doel biogas of groen gas 
te winnen. Dit proces hebben wij mogen bekijken. 
GFT afval wordt eerst verkleind en vervolgens wordt 
dit GFT mengsel in de vergistingstank behandeld 
met een slurry van water en bacteriën. Dit proces 
duurt circa twee weken en vindt plaats in een 
anaeroob milieu (zuurstofloos). De bacteriën 
vergisten een deel van het GFT afval en daarbij 
komt ruwe methaangas vrij. Deze wordt 
opgevangen, gezuiverd en uiteindelijk ontstaat er 
het zuivere biogas. De hoeveelheid biogas dat op dit 
moment wordt gewonnen uit de installatie in Zwolle 
staat gelijk aan het totale gasverbruik over een heel 
jaar van 2000 huishoudens. Het biogas wordt deels 
verkocht, maar wordt ook gebruikt als brandstof 
voor het wagenpark van ROVA. Dit initiatief heet 
‘Rijden op GFT’. Het onvergistbare gedeelte wordt 
als landbouwcompost afgezet. Met deze vergister 
voor gft-afval heeft de ROVA begin november 2010 
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een stimuleringsprijs van €10.000,= mogen 
ontvangen. 
 
Toekomst 

Ook naar de toekomst toe blijft ROVA verder werken 
aan het managen van afvalstromen en het 
optimaliseren van hergebruik van afvalstromen. 
Innovaties op dit gebied worden nauwlettend 
gevolgd. Een belangrijk onderdeel is ook een stuk 
bewustwording rond het produceren van afval, want 
afval wat er niet is hoef je ook niet te verwerken en 
daarom worden er campagnes gestart, waarbij 
kinderen al vroeg met deze afval problematiek 
worden geconfronteerd. De zwerfafvalweek is een 
goed voorbeeld waar 12.000 leerlingen van ruim 
170 basisscholen van de ROVA gemeenten op pad 
gingen om zwerfafval te verzamelen. Ook in de 
nabije toekomst zullen scholen worden uitgenodigd 
om te komen kijken bij de vergistingsinstallatie in 
Zwolle. Een bezoek dat, ons inziens, zeker de 
moeite waard zal zijn. 
Namens de fractie, 
 
Gerard Marsman 

Steunfractielid 
 
 

Nieuws van het Campagneteam 
 

Verkiezingen 

Op 2 maart 2011, dus over 15 weken krijgen we 
weer de kans om onze stem uit brengen bij de 
verkiezing van nieuwe leden van de Provinciale 
Staten in onze provincie. De nieuwe leden van de 
Provinciale Staten kiezen in mei de nieuwe leden 
van de Eerste Kamer. Deze verkiezing is dus van 
groot belang!! 
 

Verkiezingsfonds 

Om campagne te kunnen voeren voor de Provinciale 
Statenverkiezingen is geld nodig. 
Tijdens de ledenwerfactie en de rondgang bij de 
personen van 50 jaar en ouder zeiden meerdere 
personen toe om een bedrag over te maken op 
bankrekeningnummer 9028273 t.n.v. van de  
ChristenUnie Ommen. Een aantal heeft dit al gedaan 
maar nog niet iedereen. De leden worden ook 
opgeroepen om een vrijwillige bijdrage over te 
maken voor de te voeren campagne. 
Namens de campagnecommissie, 
 

Ledenwerfactie 

De ledenwerfactie in Ommen heeft inmiddels weer 2 
nieuwe leden opgeleverd. Vorige maand is de actie 
van start gegaan in Beerzerveld en wordt er door 
een aantal personen uit Beerzerveld een zestigtal 
adressen bezocht. 
Namens het campagneteam, 
 

Willem Havinga 

Campagneleider 
 

 
 

Overig Nieuws 
 

Vergader- en activiteitenrooster  

Do  25/11 Raadsvergadering 
Ma 29/11  Commissie Samenleving 
Di 30/11  Commissie Ruimte 
Wo 01/12  Commissie Bestuur  
Do 16/12 Raadsvergadering   
 
De gemeenteraadsvergaderingen en de 
commissievergaderingen zijn openbaar en dat 
iedereen mag deze bijwonen. Ook zijn de 
vergaderingen te volgen via de site van de 
gemeente Ommen. Ook achteraf kunt u de 
vergaderingen nog beluisteren. De vergaderingen 
beginnen om 19.30 uur. 

 

De fractie van de ChristenUnie vergadert de 
maandagavond voor de Raadsvergadering en dat is 
dus op maandag 22 november en maandag 13 
december om 19.30 uur in het Gemeentehuis. U 
kunt daar de leden van de fractie en de 
schaduwfractie spreken. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ChristenUnie Ommen 
 
 

Bestuur 
Voorzitter  J.K.S. Siertsema  
Secretaris  D. van der Horst 

Maatschappijwijk 14,  
7738 PS Witharen 
Tel. 0523 – 67 65 27 
secretaris@ommen.christenunie.nl.  

Penningmeester D.P. Feenstra 
Leden D.T. Pos 
 H.J. Schutte  

 
 

Fractie 

Fractievoorzitter F.C.T. van der Mooren 
Fractiesecretaris H.J. Veurink  
 fractie@ommen.christenunie.nl  
 
 

Steunfractie 
G.J.P. Marsman 
D.T. Pos 
J. Wind 
 
 

Campagneteam 
Campagneleider  W.T. Havinga 

campagne@ommen.christenunie.nl 
Leden          D.P. Feenstra 

D.S. Grootens 
H. Ploegman 

 
 

Giften? 
Rekening 9028273  

t.n.v. ChristenUnie Ommen 
 

Voor meer informatie 
www.ommen.christenunie.nl 


